



**Justin Ondo-Assoumou (JOA)**, bilingual (French/English), African and Canadian citizen, is:

\* **Founder, President, and CEO of Joama Consulting Inc (JOAMA= Justin Ondo Assoumou in Manitoba for Africa)**, founded in November 2016, and **ECCA-MB, Canada/Africa Trade Mission**.

\* **JOA** is available to work as a **Sub-Contractor, Associate, Partner, Ambassador or Representative in Canada or internationally** on behalf of Canadian, African, North American or elsewhere interested in the business services offered by **JC**, <https://joamaconsulting.com/en/our-services/>.

The international consulting firm **JOAMA CONSULTING (JC)**, Founder of the activity **ECCA-MB, Canada/Africa Trade Mission**, <https://joamaconsulting.com/en/prospecting-tour-2017/>, and via a professional blog, <http://joamaconsulting.com/blog/>, destined to its partners/collaborators at the international level, with the collaboration of various economic partners, is specialized in visibility/advertising, cooperation, representation and accompaniment between people and companies/businesses of its local, national and international network.

The international consulting firm **JOAMA CONSULTING (JC)**, <https://joamaconsulting.com/en/>, whose main activity is **ECCA-MB, Canada/Africa Trade Mission**, <https://joamaconsulting.com/en/prospecting-tour-2017/>, via its professional blog, <http://joamaconsulting.com/blog/>, intended for its partners/collaborators. **JC**, with the collaboration of various economic partners, is thus specialized in Trade Mission, visibility/advertising, cooperation/representation between business people, companies/organizations of its local, national and international network.

University studies in Computer Management and Accounting and over 15 years of experience in Africa, he worked from 2014 to 2016 in several companies in Manitoba (Canadian experience): Payroll Analyst Bilingual, Cash Application Specialist and Accounting Clerk at: Loblaw Companies Limited, Canadian Linen and Uniform Services, Big Freight Systems and Manitoba Cooperative Honey Producers/ Bee Maid. He volunteered at the Canadian Museum for Human Rights (CMHR) in Winnipeg, Manitoba, Canada, from February 2014 to January 2021 (7 years).

With the support of the Manitoba government and participation in various trainings, he had set an ambitious goal of connecting governments, entrepreneurs, investors, and economic operators to new business opportunities in Manitoba/Canada/Africa/World. His determination stems from the weak presence of Canadian companies in Africa.

Encouraged in 2017 in Winnipeg by the CEO of CCAfrica and MTI, he organized two forums in Winnipeg, ECCA 2018 and 2019, with the support of WD (federal government), CDEM and World Trade Centre Winnipeg (WTCW). With the modest participation of his small family, he made several trips to Ottawa in 2017, 2018, 2019 and 2020 to present his long-term project to African diplomatic missions and to Global Affairs Canada. In 2013, 2016 and 2017, he had received various appreciations: the offices of the Premiers of Manitoba, and that of the Minister of Growth, Enterprise, and Trade, via MTI.

Through a business meeting organised in Winnipeg in 2018 by the WTCW, he met the Honourable Mary Ng, Minister of Small Business and Export Promotion of Canada, who invited him to the Roundtable with African-Canadian Entrepreneurial Leaders in February 2019. He was awarded the StartUp Canada: Canadian Export Challenge / 2019 Global Entrepreneur Accelerator Certificate in May 2019, signed by: Global Affairs Canada, Export Development Canada (EDC) and UPS; followed by the support of the Minister of International Trade.

In February 2020, he was invited to take part in the economic mission trip to Africa organised by Minister Mary Ng, with the participation of the Minister of Foreign Affairs and particularly the Prime Minister of Canada. This was followed by a reception in Ottawa with African elites.

Our scrapbook, souvenir, of trade mission and meetings in : Winnipeg/Ottawa/Montreal-ECCA-MB 2018-2020: <https://joamaconsulting.com/wp-content/uploads/2022/06/Album-Rencontres-Joama-Consulting-ECCA-MB-2018-2020.pdf>



**JOAMA CONSULTING**

info@joamaconsulting.com | +1(204) 869-6652 | www.JoamaConsulting.com



**Justin Ondo-Assoumou (JOA)**, bilingue (Français/Anglais), Africain et citoyen canadien, est :

\* **Fondateur et Président-directeur général de Joama Consulting (JC) - JOAMA= Justin Ondo Assoumou au Manitoba pour l'Afrique**, fondé en novembre 2016, et d'**ECCA-MB, Échanges Commerciaux Canada/Afrique**.

\* **JOA est disponible de travailler comme Sous-Traitant, Associé, Partenaire, Ambassadeur ou Représentant au Canada ou à l'international** pour le compte des compagnies, ou autres entités, canadiennes, africaines, nord-américaines ou ailleurs intéressées aux services d'affaires offerts par **JC**, <https://joamaconsulting.com/services/>.

Le cabinet international de consultation **JOAMA CONSULTING (JC)**, <https://joamaconsulting.com/>, dont l'activité principale est **ECCA-MB, Echanges Commerciaux Canada/Afrique**, <http://joamaconsulting.com/visite-de-prospection-2017/>, via son blog professionnel, <http://joamaconsulting.com/blog/>, destiné à ses partenaires/collaborateurs. **JC**, avec la collaboration de divers partenaires économiques, est donc spécialisé dans les Échanges commerciaux, la visibilité/publicité, la coopération et la représentation entre les gens d'affaires, les compagnies et les organismes de son réseau local, national et international.

Etudes universitaires en Gestion informatique et comptabilité et plus de 15 ans d'expérience en Afrique, il a travaillé de 2014 à 2016 dans plusieurs compagnies au Manitoba (expérience canadienne): Payroll Analyst Bilingual, Cash Application Specialist et Accounting Clerk à: Loblaw Companies Limited, Canadian Linen and Uniform Services, Big Freight Systems et Manitoba Cooperative Honey Producers/ Bee Maid. Il a été bénévole au Musée Canadien pour les Droits de la Personne (MCDP) sis à Winnipeg, Manitoba, Canada, de février 2014 à janvier 2021 (7ans)

Grâce à l'appui du gouvernement du Manitoba et les participations aux diverses formations, il s'était donné un objectif ambitieux de mettre en relations les gouvernements, entrepreneurs, investisseurs et opérateurs économiques à la conquête de nouvelles opportunités d'affaires Manitoba/Canada/Afrique/monde. Sa détermination vient du constat de la faible présence des compagnies canadiennes en Afrique.

Encouragé en 2017 à Winnipeg par le PDG de CCAfrica et le MTI, il a organisé deux forums à Winnipeg, ECCA 2018 et 2019, avec l'appui DEO (gouvernement fédéral), CDEM et World Trade Centre Winnipeg (WTCW). Grâce à la modeste participation de sa petite famille, il a effectué plusieurs voyages à Ottawa en 2017, 2018, 2019 et 2020 pour présenter son projet à long terme aux représentations diplomatiques africaines et auprès d'Affaires Mondiales Canada. En 2013, 2016 et 2017, il avait reçu diverses appréciations : cabinets des Premiers Ministres du Manitoba, et celui du ministre de la Croissance, de l'Entreprise et du Commerce, via MTI.

Via une rencontre d'affaires organisée à Winnipeg en 2018 par le WTCW, il fit la connaissance de l'honorable Mary Ng, Ministre de la Petite Entreprise et de la Promotion des Exportations du Canada, laquelle l'avait invité à la table ronde avec les leaders entrepreneurs afro-canadiens, en février 2019. Il a obtenu en mai 2019 le Certificat de StartUp Canada : Canadian Export Challenge / 2019 Global Entrepreneur Accelerator, signé par : Affaires Mondiales Canada, Exportation et Développement Canada (EDC) et UPS ; puis l'appui du Ministre du Commerce International.

En février 2020, il a été invité à prendre part au voyage de mission économique en Afrique organisée par la Ministre Mary Ng, avec la participation du ministre des Affaires Etrangères et particulièrement celle du Premier Ministre du Canada. S'en est suivi de la réception à Ottawa avec les élites africaines.

Notre album, souvenir, d'échanges commerciaux et rencontres à : Winnipeg/Ottawa/Montréal-ECCA-MB 2018-2020: <https://joamaconsulting.com/wp-content/uploads/2022/06/Album-Rencontres-Joama-Consulting-ECCA-MB-2018-2020.pdf>